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BRM.0002.5.2021 

 

Protokół Nr XXXII/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 8 lipca 2021 r. 

 

Nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum 

Kultury - Zamek ul. Gen. J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, nieobecny – radny Leszek Jakubowski. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater 

oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady  Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2. 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk odczytała porządek sesji:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie 

działań w ramach PROW na lata 2014 – 2020; 
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2) wprowadzenia zmian w Uchwale XXVII/194/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2021 – 2034; 

3) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2021 

Nr XXVII/195/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r.; 

4) udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi 

w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci rozłożenia na raty należności 

z tytułu administrowania pomieszczeniami Gminy Szydłowiec wynikających 

z not obciążeniowych oraz umorzenia odsetek ustawowych za opóźnienie 

w łącznej kwocie 53 058,61 zł; 

5) udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi 

w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty z tytułu 

wieczystego użytkowania za 2020 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie 

w łącznej kwocie 18 944,95 zł; 

6) udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi 

w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty z tytułu 

wieczystego użytkowania za 2021 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie 

w łącznej kwocie 22 515,54 zł;  

7)  zmieniająca Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt 

i wyżywienie dzieci w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu 

Żłobków w Szydłowcu; 

8) zmieniająca Uchwałę w sprawie likwidacji jednostki budżetowej Żłobek 

Miejski w Szydłowcu oraz utworzenie jednostki budżetowej Miejski Zespół 

Żłobków w Szydłowcu i nadania jej statutu; 

9) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Szydłowiec na rok szkolny 

2021/2022; 

10) przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec; 

11) nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na terenie miasta Szydłowiec; 

12) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

obszarze Gminy Szydłowiec. 

3. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad 2 pkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie działań w ramach PROW na lata 

2014-2020 wraz z uzasadnieniem. Gmina Szydłowiec uzyskała dofinansowanie w ramach 

operacji typu „Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji 

związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej 

infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzaniu energii” objętego 

PROW na lata 2014-2020. Całkowite koszty inwestycji to 2.054.019 zł. Wysokość 

dofinansowania - 63,63% planowanych kosztów kwalifikowalnych operacji, tj. 1.306.971 zł. 

Jest to refundacja poniesionych wydatków. Środki własne gminy to 747.048 zł. Zadanie 

realizowane jest w latach 2020-2022. Planowana realizacja w roku 2021 to 1.230.636zł , 

dofinansowanie PROW – 783.053 zł (pożyczka z BGK), środki własne – 447.583 zł (pożyczka 

z WFOŚiGW w Warszawie). Zgodnie z zasadami udzielania pożyczek z Banku Gospodarstwa 

Krajowego, Gmina Szydłowiec wystąpi o środki z budżetu państwa na wyprzedzające 

finansowanie kosztów kwalifikowalnych ponoszonych na realizację projektów, w formie 
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preferencyjnej pożyczki udzielanej do wysokości udziału środków z Europejskiego Funduszu 

Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. W związku z powyższym koniecznym jest 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające 

finansowanie działań w ramach PROW na lata 2014-2020. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odnosząc się do uzasadnienia do projektu uchwały, 

w którym podane zostały, że środki własne pochodzą z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, zapytał czy środki te są w jakiś sposób umarzalne czy należy 

je zwrócić w całości.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odpowiedziała, że należy je zwrócić w całości.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 2.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr XXVII/194/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2021-2034 wraz 

z objaśnieniami.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 3. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2021 Nr XXVII/195/20 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała dlaczego w zmianach budżetowych nie zostało ujęte 

zadania dokończenia ul. Wymysłów, która według wiedzy radnej została już wybudowana. Na 

tej ulicy znajduje się grysik czarny, stwierdziła że tak nie powinno być to wykonane. Zwróciła 

się do Burmistrza Szydłowca, aby nie mówił że tak radni zdecydowali, że nie było pieniędzy, 

ponieważ jak można zauważyć jest dość duża kwota wolnych środków. Rada chciałaby, aby ta 

droga została dokończona. Zapytała czy to może przez radną, która mieszka w tej części miasta 

nie należy wykonać właściwie tej drogi.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając w kwestii ul. Wymysłów stwierdził, że 

radna G. Rycerska posiada dobrą wiedzę, że budowa tej drogi została zakończona. 

Przypomniał, że budowę tej ulicy rozpoczęto realizować jeszcze w poprzedniej kadencji 
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i zobowiązano się, że będzie co roku wykonywane kolejne etapy budowy. Z tego zobowiązania 

wywiązano się w 100% i budowa ul. Wymysłów została zakończona.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że nie jest zadowolona z odpowiedzi Burmistrza 

Szydłowca. Ulica Wymysłów ma w nawierzchni grysik czarny tzn. posypana jest grysikiem 

czarnym. Radna uważa, że na tej drodze powinien zostać położony asfalt. Przy tej ulicy 

mieszkają mieszkańcy Szydłowca, tam znajdują się domostwa ta ulica nie idzie przez las jak 

ulica ,,przepiękna”. Zwróciła się do Burmistrza aby zajął się tą sprawą.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zwrócił się do radnej G. Rycerskiej, że Burmistrz 

Szydłowca nie jest od tego zadowalać radnych, Burmistrz jest od tego aby realizować zadania. 

Zadnie o którym mowa zostało zakończone w takiej technologii a nie innej. Stan nawierzchni 

tej drogi jest bardzo dobry, nie posiada żadnych informacji o jakichkolwiek naprawach w 

ramach gwarancji, która jest udzielna na tą drogę. Inwestycja ta została rozpoczęta, etapowana, 

kolejne etapy zostały zakończone i inwestycja jest definitywnie  zakończona. Jeżeli pojawią się 

jakieś uszkodzenia tej jezdni to w ramach gwarancji wykonawca będzie ją wykonywał, jednak 

na dzień dzisiejszy takich uszkodzeń nie ma.   

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował radną G. Rycerską, aby odnosiła się do omawianego 

projektu uchwały nad którym właśnie trwają prace, ponieważ dyskusja dotyczy przede 

wszystkim tego projektu uchwały. W porządku sesji nie ma punktu ,,sprawy różne”, ale zwraca 

się z prośbą i przypomina radnym, że odnosimy się wyłącznie do omawianego projektu 

uchwały.  

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała Burmistrz Szydłowca czy gdyby mieszkał przy takiej 

drodze byłby zadowolony, ponieważ radna nie jest zadowolona.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że mieszkając przy takiej drodze byłby 

bardzo zadowolony.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 4. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci rozłożenia na raty należności z tytułu administrowania 

pomieszczeniami Gminy Szydłowiec wynikających z not obciążeniowych oraz umorzenia 

odsetek ustawowych za opóźnienie w łącznej kwocie 53.058,61 zł. W związku z wpłatą 

Zobowiązania w kwocie 15.000 zł zmianie ulega kwota należności z 53.058,61 zł, w tym 

należność główna 37.512,22 zł oraz odsetki 588,66 zł.  

Przedstawiła projekt uchwały sprawie udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na 

zastosowanie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci rozłożenia na raty 

należności z tytułu administrowania pomieszczeniami Gminy Szydłowiec wynikających z not 

obciążeniowych oraz umorzenia odsetek ustawowych za opóźnienie w łącznej kwocie 

38 100,88 zł wraz z uzasadnieniem. W dniu 5 listopada 2015r. przez Gminę Szydłowiec została 
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zawarta umowa koncesji na usługi z wyłonionym w wyniku postępowania o udzielenie koncesji  

w trybie ustawy z dnia9 stycznia 2009 r. o koncesji na roboty budowlane lub usługi (Dz. U. 

z 2015 r., poz. 113) Operatorem Maciejem S███ właścicielem firmy CATERING OK  Maciej 

Sałek. Przedmiotem umowy jest świadczenie usług w zakresie zarządzania i efektywnego 

administrowania wyznaczonymi dla operatora zewnętrznego pomieszczeniami w budynku 

Zamku w Szydłowcu zrewitalizowanego w wyniku realizacji projektu ,,Odnowa zabytkowych 

obiektów i przestrzeni publicznej w Szydłowcu, poprawa funkcjonalności i dostępności 

infrastruktury kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza" współfinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013. W dniu 25 stycznia 2016 r. zawarte 

zostało porozumienie pomiędzy Gminą Szydłowiec reprezentowaną przez Burmistrza 

Szydłowca, a Szydłowieckim Centrum Kultury – Zamek reprezentowanym przez Dyrektora 

w sprawie ustalenia sposobu rozliczania opłat za media użytkowane przez Operatora 

w przekazanych, zgodnie z umową pomieszczeniach budynku Zamku w Szydłowcu. Zgodnie 

z zapisami porozumienia SCK- Zamek wystawia comiesięcznie, dla Gminy Szydłowiec notę 

obciążeniową za zużycie mediów przez operatora. Gmina obciąża Operatora powyższymi 

kosztami na podstawie noty obciążeniowej. W dniu 02 czerwca 2021 r. przez P. Macieja S███ 

właściciela firmy CATERING OK Maciej S███ z siedzibą przy ul. Chrobrego 39, 26-600 

Radom, został złożony wniosek o rozłożenie na raty należności w kwocie 51 741,65 zł z tytułu 

użytkowania pomieszczeń gminy oraz umorzenie odsetek. Wnioskodawca zwraca się 

o rozłożenie należności na raty miesięczne, a bieżące opłaty zobowiązuje się płacić terminowo. 

Pan Maciej S███ swój wniosek motywuje bardzo trudną sytuacją finansową w związku 

z panującą pandemią COVID-19. Wniosek o rozłożenie na raty należności w załączeniu. 

Zaległość na dzień 08.07.2021 r. wynosi 38 100,88 zł zł (należność główna 37 512,22 zł + 

odsetki ustawowe 588,66 zł). Pan Maciej S███ dokonał spłaty części zadłużenia w dniu 

17.06.2021 – 10 000,00 oraz w dniu 02.07.2021 r – 5 000,00 zł. Dokumenty wymagane 

w prowadzonym postępowaniu o udzielenie ulgi zostały złożone razem z wnioskiem. Zgodnie 

z zapisami obowiązującej uchwały  Nr XL/267/17 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

23 listopada 2017 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej do udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

o charakterze cywilnoprawnym uprawniony jest Burmistrz Szydłowca po uzyskaniu zgody 

Rady Miejskiej  w Szydłowcu, jeżeli wartość należności przekracza kwotę 10 000,00 zł 

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały negatywnie – nie wyraziła zgody na 

udzielenie ulgi. 

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że Komisja Budżetu pracowała na projektem 

uchwały i wydała opinie negatywną, która wiąże się z tym, że Kom. budżetu na ten moment 

nie udziela zgodny na zastosowanie ulgi, która została zapisana w tej wysokości oraz 

wprowadzana w autopoprawką do projektu uchwały. W związku z tym chciałby nadmienić, że 

Rada Miejska wydając opinię jeśli chciałaby podzielić opinię Komisji Budżetu, powinna 

głosować za przyjęciem tego projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa stwierdził, że nie ma jasności co do tego projektu 

uchwał. W tekście projektu uchwały zapisano słowa ,,udziela się/nie udziela się zgody”. 

Zapytał czy jeżeli radni zagłosują ,,za” to czy udzielają zgody czy jej nie udzielają. Zdaniem 

radnego głosowanie ,,za” może oznaczać jedno i drugie.  

 

Przewod. M. Koniarczyk oznajmił, że wyraźnie powiedział, że Komisja Budżetu wydała 

opinię negatywną, czyli wiąże się to z tym, że nie udzieliła zgody na zastosowanie ulgi.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski stwierdził, że także do końca nie ma jasności w sprawie tego 

projektu uchwały. Rada powinna przegłosować, który zapis wykreślić a dopiero później 

przegłosować cały projekt uchwały. Komisja Budżetu to nie jest cała Rada Miejska.  

 

Przewod. M. Koniarczyk dodał, że wyraźnie zaznaczył, że każdy radny ma prawo oddać swój 

głos w sprawie omawianego projektu uchwały. Zwrócił się do radcy prawnego 

o ustosunkowanie się do poruszanych kwestii przez radnych ws. projektu uchwały dotyczących 

zapisu i formy przegłosowania.  

 

Radna Grażyna Rycerska złożyła wniosek o udzielenie ulgi w całości wszystkim 

przedsiębiorcom.  

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że wniosek radnej jest wnioskiem zupełnie 

niedoprecyzowanym i nie wie jaki ma cel złożenie takiego wniosku.  

 

Radna Anna Majstrak odnosząc się wniosku który złożyła radna G. Rycerska ws. udzielenia 

ulgi dla wszystkich przedsiębiorców zapytała jakich ulg i czy wszystkim przedsiębiorcom 

należy ich udzielić. Radna nie zgadza się na udzielenie takich ulg wszystkim przedsiębiorcom. 

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew stwierdził, że ma nadzieję że transmisję z sesji ogląda duża 

rzesza naszych mieszkańców, którzy mają okazję przekonać się jak niekompetentne osoby 

wybierane są do Rady Miejskiej i w jaki sposób pracują nasi radni. Radna G. Rycerska składa 

kolejne wnioski, które oderwane są od jakiejkolwiek rzeczywistości i od realiów naszego 

samorządu. Radna złożyła wniosek o zastosowanie ulgi dla wszystkich przedsiębiorców. 

Zapytał radną jak sobie to wyobraża, czy mają to być przedsiębiorcy z całej Polski. 

Poinformował, że ulgę udziela się na podstawie obowiązujących przepisów prawa oraz na 

podstawie ustawy o ordynacji podatkowej, ulgi udzielamy od należności cywilnoprawnych. 

Jeżeli jakikolwiek podmiot jest uprawniony do otrzymania pomocy od Gminy, jest 

zobowiązany do przedłożenia stosownych dokumentów. Gmina natomiast jest zobowiązana do 

sprawdzenia sytuacji finansowej przedsiębiorcy i w momencie gdy podmiot wymaga takiej 

pomocy i jest to uzasadnione to podejmowana jest decyzja czy przyznawana jest ulga czy też 

nie. Każda sprawa musi zostać indywidulanie zbadana w oparciu o dokumenty. Sprawdzane są 

pity oraz czy nie została przekroczona pomoc ,,de minimis”. Na tej podstawie podejmowana 

jest decyzja. Formułowanie takich populistycznych zwrotów jak ulgi dla wszystkich 

przedsiębiorców jest po prostu ,,czystą głupotą”. Poprosił o przygotowanie się do sesji, 

o przemyślenie składanych wniosków, ponieważ takie wypowiedzi są poniżej poziomu, który 

powinna reprezentować Rada Miejska.  
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Radna Grażyna Rycerska oznajmiła, że może nie jest na odpowiednim miejscu i na 

odpowiednim stanowisku, ale o tym zdecydowali mieszkańcy. Zdaniem radnej Burmistrz 

Szydłowca z wieloma rzeczami sobie nie radzi m. in. nie radzi sobie z ul. Wymysłów 

i z ul. Jodłową.  Niech Burmistrz powie co zrobił mieszkańcom ,,ul. Wschód”, tam sytuacja 

,,woła o pomstę do nieba”. Zwróciła się, aby jej nie ubliżano, że nie jest na właściwym miejscu.  

 

Burmistrz Szydłowca A. Ludew stwierdził, że powiedział tylko, że kolejne wnioski radnej G. 

Rycerskiej są oderwane od rzeczywistości. Kolejny raz radna nie jest przygotowana, składa 

wnioski czysto populistyczne, które nijak się mają do rzeczywistości. Radna G. Rycerska jest 

już drugą kadencję więc uważa, że pewną wiedzę już powinna posiadać. Wszyscy się uczymy 

i popełniamy błędy, wszyscy mamy prawo do pomyłek, ale wnioski radnej na każdej sesji czy 

komisji często nijak mają się do rzeczywistości. Wniosek radnej jest wnioskiem 

nieprzemyślanym i na przyszłość poprosił radną, aby przed formułowaniem wniosków do 

Rady, a w dodatku mających konsekwencje finansowe dla samorządu, były dobrze 

przygotowane i aby radna także się przygotowała w kwestii jaki wniosek chciałaby złożyć.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zwrócił się do radcy prawnego, aby odniosła się do złożonych uwag 

przez radnych oraz aby rozwiać wątpliwości dotyczące zapisu i głosowania nad omawianym 

projektem uchwały. Zwrócił się do radne G. Rycerskiej o doprecyzowanie wniosku oraz zapytał 

czy będzie to wniosek formalny.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski stwierdził, że w treści projektu uchwały w § 1 występuje zapis 

,,udziela się zgody/nie udziela się zgody”. Uważa, że sama Komisja Budżetu nie może 

decydować o tym czy Rada Miejska udziela zgody czy jej nie udziela. Zaproponował, aby 

któryś z tych zapisów usunąć.   

 

Radca prawny Agat Pater poinformowała, że § 1 powinien zawierać konkretny zapis tzn. czy 

udziela się zgody czy też nie. Natomiast projekt uchwały jest w sprawie udzielenia zgody.  

 
Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

 
Wniosek radnej Grażyny Rycerskiej. 

Wnioskuje o zastosowanie ulgi dla wszystkich przedsiębiorców z Gminy Szydłowiec. 

 

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym – załącznik 

nr 6 do protokołu.  

 

Wniosek radnego Marka Plewy  

Wnioskuje o wykreślenie w § 1 zapisu ,,nie udziela zgody" w projekcie uchwały.” 
 

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym – załącznik 

nr 7 do protokołu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały wraz 

z autopoprawką– załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 5. 
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Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty z tytułu wieczystego użytkowania za 

2020 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie w łącznej kwocie 18 944,95 zł. W § 1 

wykreśla się zapis ,,nie udziale się zgody” i pozostawia się zapis ,,udziela zgody”.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie  udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu 

na zastosowanie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty 

z tytułu wieczystego użytkowania za 2020 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie 

w łącznej kwocie 18 944,95 zł wraz z uzasadnieniem. Toolmex Truck Sp. z o. o.  jest 

wieczystym użytkownikiem gruntów Gminy Szydłowiec. Wieczysty użytkownik uiszcza przez 

czas trwania swego prawa opłatę roczną w terminie do 31 marca  każdego roku, z góry za dany 

rok (wyjątek opłata za 2020 rok w terminie do 31 stycznia 2021 roku). Termin opłaty rocznej 

za 2020 r. minął 31 stycznia 2021 roku. W dniu 09.04.2021 r. przez Toolmex Truck Spółkę 

z o. o. z siedzibą ul. Metalowa 7 b, 26-500 Szydłowiec został złożony wniosek wraz 

z uzasadnieniem w zakresie umorzenia wraz z odsetkami za zwłokę (192,76 zł) opłaty z tytułu 

wieczystego użytkowania gruntu za 2020 rok w kwocie 18 752,19 zł. Dokumenty wymagane 

w prowadzonym postępowaniu o udzielenie ulgi zostały uzupełnione przez wnioskodawcę 

w dniu  27.04.2021 r. oraz w dniu 04.05.2021 r. Wnioskodawca złożył wymagane dokumenty 

w ramach przeprowadzonego postępowania o udzielenie ulgi w spłacie należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny. W ramach prowadzonego postępowania przedłożone 

zostały kopie bilansu, rachunku zysków i strat oraz sprawozdanie o przychodach, kosztach 

i wyniku finansowym oraz o nakładach na środki trwałe (F-01/I-01) za 2020 rok. Zgodnie 

z zapisami obowiązującej uchwały  Nr XL/267/17 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 23 

listopada 2017r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej do udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

o charakterze cywilnoprawnym uprawniony jest Burmistrz Szydłowca po uzyskaniu zgody 

Rady Miejskiej  w Szydłowcu, jeżeli wartość należności przekracza kwotę 10 000,00 zł 

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały negatywnie – nie wyraziła zgody na 

udzielenie ulgi. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały wraz 

z autopoprawką– załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 6. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały 

w sprawie udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu na zastosowanie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty z tytułu wieczystego użytkowania za 

2021 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie w łącznej kwocie 22 515,54 zł. W § 1 

wykreśla się zapis ,,nie udziale się zgody” i pozostawia się zapis ,,udziela zgody”.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody przez Radę Miejską w Szydłowcu 

na zastosowanie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia opłaty 

z tytułu wieczystego użytkowania za 2021 rok oraz odsetek ustawowych za opóźnienie 

w łącznej kwocie 22 515,54 zł wraz z uzasadnieniem. Toolmex Truck Sp. z o. o.  jest 

wieczystym użytkownikiem gruntów Gminy Szydłowiec. Wieczysty użytkownik uiszcza przez 

czas trwania swego prawa opłatę roczną w terminie do 31 marca  każdego roku, z góry za dany 

rok (wyjątek opłata za 2020 rok w terminie do 31 stycznia 2021 roku). Termin opłaty rocznej 
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za 2021 r. minął 31 marca 2021 roku. W dniu 30.04.2021 r. przez Toolmex Truck Spółkę z o. o. 

z siedzibą ul. Metalowa 7 b, 26-500 Szydłowiec został złożony wniosek wraz z uzasadnieniem 

w zakresie umorzenia wraz z odsetkami za zwłokę (103,16 zł) opłaty z tytułu wieczystego 

użytkowania gruntu za 2021 rok w kwocie 22 412,38 zł. Dokumenty wymagane 

w prowadzonym postępowaniu o udzielenie ulgi zostały uzupełnione przez wnioskodawcę 

w dniu  12.05.2021 r. Wnioskodawca złożył wymagane dokumenty w ramach 

przeprowadzonego postępowania o udzielenie ulgi w spłacie należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny. W ramach prowadzonego postępowania przedłożone zostały kopie 

bilansu, rachunku zysków i strat oraz sprawozdanie o przychodach, kosztach i wyniku 

finansowym oraz o nakładach na środki trwałe (F-01/I-01) za 2020 rok. Zgodnie z zapisami 

obowiązującej uchwały  Nr XL/267/17 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 23 listopada 2017r. 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej do udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym uprawniony jest Burmistrz Szydłowca po uzyskaniu zgody Rady Miejskiej  

w Szydłowcu, jeżeli wartość należności przekracza kwotę 10 000,00 zł. W związku 

z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały negatywnie – nie wyraziła zgody na 

udzielenie ulgi. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały wraz 

z autopoprawką– załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 7.  

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu Magdalena Nowacka przedstawiła 

projekt uchwały zmieniający Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt 

i wyżywienie dzieci w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków 

w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem.  Zgodnie ze zmianą Uchwały Nr XVI/116/20 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 29 stycznia 2020 r. opłata za pobyt dziecka w żłobkach 

wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu jest stała i wynosi 15% od 

minimalnego wynagrodzenia miesięcznego brutto za pracę obowiązującego w danym roku 

kalendarzowym. Czasowe ograniczenie działalności żłobków spowodowane sytuacjami 

nadzwyczajnymi np. ogłoszenia stanu epidemii oraz reakcji organów publicznych, na których 

działanie placówki nie mają wpływu, a konsekwencją czego jest brak realizowania usługi to 

zgodnie z art. 495 § 1 Kodeksu cywilnego (Ustawa z dnia 23 kwietnia 1964 r. Dz.U. 1964 nr 

16 poz. 93) jeżeli jedno ze świadczeń wzajemnych stało się niemożliwe wskutek okoliczności, 

za które żadna ze stron odpowiedzialności nie ponosi, strona, która miała to świadczenie 

spełnić, nie może żądać świadczenia wzajemnego, a w wypadku, gdy je już otrzymała, 

obowiązana jest do zwrotu według przepisów o bezpodstawnym wzbogaceniu, czyli dochodzi 

do niewykonania umowy z przyczyn, za które żadna ze stron nie ponosi odpowiedzialności. 

Dlatego też rodzicom/prawnym opiekunom przysługuje zwolnienie z opłaty miesięcznej 

w części proporcjonalnej do ilości dni miesiąca, w którym żłobki nie świadczyły usług. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 11 do protokołu.  
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Ad 2 pkt 8.  

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu Magdalena Nowacka przedstawiła 

projekt uchwały zmieniający Uchwałę w sprawie likwidacji jednostki budżetowej Żłobek 

Miejski w Szydłowcu oraz utworzenia jednostki budżetowej Miejski Zespół Żłobków 

w Szydłowcu i nadania jej statutu. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 9.  

P. o. Dyrektor ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Szydłowiec na rok szkolny 2021/2022 wraz 

z uzasadnieniem.  W związku z wejściem w życie przepisów ustawy z dnia 16 października 

2019r o zmianie ustawy Prawo oświatowe, oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 2020 poz. 910 

ze zm.), zmianie ulegają zasady zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych 

do szkół i placówek oświatowych, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice. Zgodnie z zapisem art. 

39a ust.3 w/w ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada 

gminy w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa  w gminie. Do wyliczenia 

średniej ceny jednostki paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022 przyjęto średnie detaliczne 

ceny paliw: autogazu, oleju napędowego i benzyny obowiązujące w dniu 2021-05-28 

w województwie mazowieckim, podane na stronie portalu poświęconego najważniejszym 

gałęziom przemysłu i biznesu – wirtualny nowy przemysł – wnp.pl. Mając na uwadze 

powyższe, konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliw 

w Gminie Szydłowiec, w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 10.  

P. o. Dyrektor ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Na podstawie  ustawy z dnia 7 

września 1991 r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2020r., poz.1327 ze zm.) jednostki samorządu 

terytorialnego mogą tworzyć lokalne programy wspierania edukacji uzdolnionych dzieci 

i młodzieży. W programie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa 

szczegółowe warunki udzielania pomocy dzieciom i młodzieży pobierającej naukę na terenie 

danej jednostki samorządu terytorialnego bez względu na miejsce zamieszkania, formy i zakres 

tej pomocy, w tym stypendia dla uzdolnionych uczniów oraz tryb postępowania w tych 

sprawach. Lokalne programy wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży mają na 

celu zachęcanie wszystkich uczniów do jeszcze większej nauki oraz nagradzanie 

systematyczności oraz chęci , jakie młody człowiek wkłada w swoje wykształcenie. Ważnym 

elementem tego stypendium jest podkreślenie dobrego zachowania ucznia. Przygotowany 

projekt uchwały nie wnosi istotnych zmian do uchwały obecnie obowiązującej, a jedynie ją 

porządkuje i ujednolica. Załącznik nr 2 do uchwały uzupełniono o miejsce na dane rodziców/ 
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opiekunów prawnych ucznia, oraz zamieszczono informację o przetwarzaniu danych 

osobowych. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 11.  

Kierownik Referatu Gospodarowaniem Mieniem Gminnym Sylwia Krok przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na terenie miasta Szydłowiec 

wraz z uzasadnieniem. Droga wewnętrzna zlokalizowana w miejscowości Szydłowiec 

w obszarze działki ewidencyjnej nr 5646/28, obręb geodezyjny 0001 Szydłowiec, stanowi 

własność Gminy Szydłowiec. Uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr XLVIII/327/18 z dnia 

21 sierpnia 2018r. zatwierdzony został miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

południowo - zachodniej części miasta Szydłowca, część I. Zgodnie z zapisami w/w planu 

działka o numerze 5646/28 przeznaczona jest pod drogę oznaczoną symbolem 20 KDD – tereny 

dróg publicznych klasy  dojazdowej. Nadanie nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej 

uchwały wiąże się z potrzebą zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej, 

położonych w jej sąsiedztwie nieruchomości, zgodnie z zasadami wynikającymi 

z rozporządzenia Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 9 stycznia 2012r. w sprawie 

ewidencji miejscowości, ulic i adresów (Dz. U. z dnia 2 lutego 2012 r., poz. 125). Należy 

zwrócić szczególną uwagę, iż nadanie nazwy ulicy służy bezpieczeństwu mieszkańców oraz 

precyzuje lokalizacje dla nieruchomości m.in. służb ratowniczych, itp. Pismem z dnia 14 maja 

2021r. właściciele nieruchomości położonych w sąsiedztwie drogi złożyli wniosek o nadanie 

nazwy ulicy proponując nazwę „Henryka Sienkiewicza”. Lokalizacja ulicy znajduje się 

w okolicy istniejących już ulic Jana Kochanowskiego i Adama Mickiewicza, a nadanie nowej 

nazwy ulicy Henryka Sienkiewicza koresponduje z sąsiednimi nazwami ulic. Zgodnie z art. 18  

ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 

713 ze zm.) podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic należy do wyłącznej kompetencji 

rady. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad 2 pkt 12. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2020 r., poz. 2028)  rada 

gminy, na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu, zawiadamiając o tym przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne. 
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   W związku z tym, że obowiązek przyjęcia projektu regulaminu i jego przekazanie do organu 

regulacyjnego (tj. do Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie) wynika bezpośrednio z przepisów prawa, przyjęcie 

niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Na tym porządek XXXII sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXXII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1000 do godz. 1210 

 

Rada podjęła uchwały: XXXII/225/21, XXXII/226/21, XXXII/227/21, XXXII/228/21, 

XXXII/229/21, XXXII/230/21, XXXII/231/21, XXXII/232/21, XXXII/233/21, 

XXXII/234/21, XXXII/235/21, XXXII/236/21. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 


